
Jaarverslag 2022 werkgroep BROM (Bomen, Ruimtelijke Ordening en Milieu) 

De werkgroep is versterkt met Peter Kwast (voorzitter IVN Vries) en Jannie Rozema! Afgelopen 
jaar bleven de illegale activiteiten in de Leegte aandacht vragen. De gemeente legde tegen een 
eigenaar een zogenaamde vooraankondiging last onder dwangsom op waartegen de eigenaar 
bezwaar maakte. Een hoorzitting bij de commissie bezwaarschriften volgde, de beslissing is 
uitgesteld. Eerst zou de eigenaar plannen moeten indienen en eventueel in overleg met 
gemeente en IVN gaan. We wachten af. Onze inspraak op voorontwerp bestemmingsplan 
Hoofdweg 278 (gebied Nijborg) bleek te leiden tot de nodige verduidelijking en erkenning door de 
gemeente: het gebied is geen landgoed, in ere herstellen was in figuurlijke zin bedoeld, er was 
niet correct gewerkt door de initiatiefnemer, etc. In de daaropvolgende ingediende zienswijze 
hebben we als inspiratiebron van natuurontwikkeling het vlinderkampje en de tiny forest 
genoemd. In februari 2023 heeft de raad het bestemmingsplan goedgekeurd. Aan het eind van 
het jaar 2022 werd -eindelijk- het voorontwerp omgevingsvisie Tynaarlo ter visie gelegd. Een 
omvangrijk rapport waar IVN uitgebreid op gereageerd heeft. Ook IVN Vries en IVN Zuidlaren 
hebben elk ontwikkelingen in de eigen omgeving van een reactie voorzien. De vertaling van 
landelijk beleid over klimaat, energie, biodiversiteit, stikstof, schone lucht, bodem en water 
speelt een belangrijke rol die in samenhang genomen moet worden. We dringen erop aan dat de 
intensieve landbouw in het beekdal van Runsloot/Oosterloop de transitie maakt naar natuur 
inclusieve landbouw. Toch wil de gemeente bijvoorbeeld dat de luchthaven een bedrijventerrein 
Bravo realiseert, dat er gebouwd wordt in het beekdal. In het jaarlijks overleg met GAE en de 
gemeente (Suzanne Dekker, opvolger van Jaap Nanninga) over de natuurcompensatie 
baanverlenging kwam naar voren dat de vleermuisbunkers aan de Veenweg en aan de 
Bunnerzandweg nog steeds geen onderdak voor vleermuizen bieden. Het voorgestelde ‘kijken’ 
met een batdetector in de omgeving of er vleermuizen zijn is uitgesteld naar dit jaar. Gelukkig 
was er ook gelegenheid om een rondgang over het vliegveldterrein te maken om te zien welk 
resultaat het beheer door de luchthaven heeft. Aan de randen is een schrale vegetatie met 
aardig wat insecten. Die wordt een keer per jaar gemaaid en het maaisel wordt afgevoerd. Lastig 
zijn de gebieden met jakobskruiskruid, die men klepelt. Het ziet ernaar uit dat onze werkgroep 
het dit jaar druk zal krijgen met reageren op plannen voor bedrijventerrein Bravo en de 
ontwikkelingen van GAE in verband met een nieuw luchthavenbesluit. Tenslotte: transferium De 
Punt gaat niet door; er wacht ons nog een bestemmingsplan Hooghullen; de zes oude eiken aan 
de Hoofdweg staan er nog rustig, wanneer beginnen de werkzaamheden? IVN wordt regelmatig 
door de gemeente op de hoogte gebracht over grotere ingrepen, bijvoorbeeld het kappen van 
zieke bomen op de begraafplaats en in het Koepeltjesbos; we hebben een goede samenwerking 
en samenspraak met Werkgroep Landschap en Natuur Eelde (WLNE); we blijven ogen en oren 
open houden! Wie de IVN reactie op de omgevingsvisie Tynaarlo wil lezen kan contact met mij 
opnemen. (van.den.berg@home.nl). Tineke van den Berg 


